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VERSLAG 

Van de algemene ledenvergadering van de Branchevereniging hang- en sluitwerk VHS, 

gehouden op woensdag 23 april 2025, aanvang 14.00 uur, 

bij Artitec B.V. te Nijkerk 
    

 
 

Vertegenwoordigd zijn:  

Erelid Maarten Post 

AMI  Arthur de Ruiter 

Ankerslot Daniël Mebius 

Artitec Maarten Delfortrie 

ASSA ABLOY Nederland René Jongepier 

AXA Stenman Nederland Menno Bouwens 

BSW Patrick Müller 

BUVA Peter Laros 

CES Nederland Ronald Boon 

DOM Nederland Sylvain Gfeller 

Dormakaba Nederland Martin Voorwinde 

Elton Erwin Rutjes 

GU-Nederland Eric van Loo 

HMB Carel Frumau 

HMB Femke Oudshoorn 

Maasland Groep José Schaap 

Maco Beschläge Harold Wisselink vz. 

Mauer Nederland Niels Smit 

Mauer Nederland Christiaan Bouw 

Metafa Holland Marco Spruijt 

Optilox Erwin Berkouwer 

S2 Hang- en Sluitwerk Wybe Jan Nauta 

SIEGENIA-AUBI Frank Dijkhof 

SIEGENIA-AUBI Marten van Dijk 

Ten Hulscher Door & Window Design Siebe ten Hulscher 

Winkhaus Nederland Dennis Sevat 

 

VHS Arjen Koole 

VHS/SKG-IKOB Kees Verweel 
 

 

1. Opening 

Na een welkomstwoord van de gastheer, de heer Delfortrie, opent de voorzitter de vergadering 

en heet de aanwezigen welkom. Er wordt een kort voorstelrondje gedaan.  

 

2. Ingekomen stukken en mededelingen  

• Rouwkaart Paul van Leerdam (bijlage 01) 

• Brief Nieuwe start Ankerslot (bijlage 02) 

• Presentatie + scenario’s VNO-NCW “weerbaarheid” (bijlage 03 + 04) 

• Presentatie Min. EZ inzake EU regelgeving cyber (bijlage 05) 

De heer Koole geeft een korte toelichting op de ingekomen stukken, die ter informatie zijn 

bijgevoegd. 

 

Aanvullend hierop wordt nog melding gemaakt van de verkoop van Dulimex en de het vertrek 

van de heer Suerink. De heer Suerink kon helaas vandaag niet aanwezig zijn.  
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3. Verslag Algemene ledenvergadering 16 oktober 2024 (bijlage 06) 

Het verslag van de algemene ledenvergadering van 16 oktober 2024 wordt zonder opmerkingen 

goedgekeurd.  

 

4. Verenigingszaken 

4.1 Financiën  

4.1.1 Jaarcijfers 2024 – ter goedkeuring (bijlage 07) 

De heer Koole geeft een korte toelichting op de toegestuurde jaarcijfers. Het positieve 

resultaat is grotendeels veroorzaakt doordat een deel van de uren vanuit het secretariaat 

geschreven worden op het project circulaire geveleconomie, waar ook subsidie voor 

wordt ontvangen. Na afloop van het project wordt pas vastgesteld of de voorlopig 

uitgekeerde bedragen definitief worden. 

 

Er zijn geen vragen over de jaarcijfers, de vergadering gaat op voorstel van het bestuur 

unaniem akkoord met het goedkeuren van de jaarcijfers 2024 en verleent decharge aan 

de Federatie Veilig Nederland voor het gevoerde financiële beheer. 

 

De heer Koole merkt nog op dat de contributienota’s voor het eerste halfjaar begin april 

zijn verstuurd.  

 

4.2 Notitie bestuur lidmaatschapscriteria en procedure (bijlage 08) 

Er wordt een toelichting gegeven op de notitie omtrent de lidmaatschapscriteria. Statutair is 

het zo geregeld dat het bestuur de bevoegdheid heeft om lidmaatschapsaanvragen te 

beoordelen en al dan niet goed te keuren. In de regel worden deze ook altijd nog naar de 

leden gestuurd, met de mogelijkheid hierop te reageren.  

Het bestuur is van mening dat het wenselijk is om de procedure wat strakker te 

formaliseren. 

Het voorstel wordt unaniem aangenomen. 

 

Aanvullend hierop stelt het bestuur voor om voor nieuwe leden de voorwaarde in te voeren 

dat zij branche specifieke producten/documenten (dit geldt bijvoorbeeld voor het 

duurzaamheidspaspoort en de brandrapporten) pas mogen gebruiken als voldaan is aan de 

financiële verplichtingen voor het eerste volledige jaar van het lidmaatschap. 

 

Gevraagd wordt of dit dan ook geldt voor het gebruik van de algemene 

leveringsvoorwaarden. Dit is niet het geval. Op dit moment vallen alleen de brandrapporten, 

het duurzaamheidspaspoort en de EPD’s hieronder. 

Opgemerkt wordt nog dat dit uiteraard niet geldt voor de huidige leden, inclusief Optilox. 

De vergadering gaat hier ook unaniem mee akkoord.  

 

4.3 Lidmaatschapszaken 

4.3.1 Toegetreden per 1 januari 2025 Optilox B.V. 

De heer Berkouwer geeft een korte introductie over Optilox en reden waarom zij zich 

hebben willen aansluiten bij de VHS.  

 

4.3.2 Lidmaatschapsaanvraag Synergy Source & Trading – stemming 

De heer Koole geeft een toelichting op de lidmaatschapsaanvraag van Synergy Source & 

Trading, door 4 leden is aangegeven dat zij bezwaar hebben tegen toetreding en ook 

binnen het bestuur was er geen unaniem standpunt hierover.  

Op basis van de nieuw vastgestelde procedure zal hierover schriftelijk gestemd worden. 

Ter toelichting op het stembiljet wordt nog opgemerkt dat er ook blanco gestemd mag 

worden. Besluitvorming vindt plaats op basis van gewone meerderheid van de geldig 

uitgebrachte stemmen.  

 

Het resultaat van de stemming is 6 voor, 12 tegen en 3 onthoudingen. Op basis hiervan 

wordt besloten om aan Synergy Source & Trading kenbaar te maken dat hun aanvraag 

niet gehonoreerd wordt.  
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4.4 Federatie Veilig Nederland – FFS congres (bijlage 18) 

De heer Koole geeft aan dat de Federatie Veilig Nederland op 8 oktober een congres 

organiseert, mede omdat er dit jaar geen beurs zal plaatsvinden. Bedrijven die op de laatste 

beurs hebben gestaan hebben hier al rechtstreeks bericht over ontvangen. Voor alle leden 

geldt echter dat de mogelijkheid bestaat om aan het congres deel te nemen.  

  

5. Verslag activiteiten/deelnames (wordt gepresenteerd in de vergadering) 

5.1. VHS Werkgroepen en projecten  

5.1.1. Werkgroep Kwaliteit en Regelgeving 

De werkgroep vergaderingen lopen nog steeds prima, en behoeven hier verder geen 

inhoudelijke toelichting. 

 

De heer Spruijt geeft aan dat hij graag wil voorstellen om de vergaderingen altijd fysiek 

te houden. Momenteel worden er twee fysiek en twee digitaal gehouden. Bij de fysieke 

vergaderingen is er naar zijn mening veel meer interactie en discussie en ook is het 

prettig om elkaar na afloop nog even informeel te kunnen spreken. Bij de online sessies 

is het meestal vooral een monoloog van de heer Koole.  

 

Na discussie wordt besloten over het voorstel te stemmen. Een ruime meerderheid is 

voorstander om alle vergaderingen fysiek te laten plaatsvinden.  

Een voorstel om dan naar 3 vergadering per jaar te gaan krijgt geen meerderheid.  

Dit onderwerp zal in de volgende vergadering van de werkgroep besproken worden.  

 

5.1.2. Collectieve brandproeven  

De heer Koole geeft een toelichting op de stand van zaken. De testen zijn afgerond, het 

rapport van de laatste test, de binnendeuren is nog niet definitief en derhalve nog niet 

beschikbaar, maar wordt op korte termijn verwacht.  

 

De overige rapporten zijn beschikbaar en met de leden die ze besteld hebben gedeeld.  

Opgemerkt wordt dat het aantal bestellingen wat tegenvalt, maar dat dit nog wel steeds 

kan. Ook voor leden die met producten in de test hebben gezeten geldt dat zij het 

rapport wel moeten bestellen als ze het willen kunnen gebruiken.  

 

De EXAP voor voordeuren is nog steeds niet gereed, er lijkt een behoorlijk 

capaciteitsprobleem te zijn bij Peutz, waardoor zaken lang blijven liggen en er weinig 

voortgang is. Er wordt in ieder geval wel aan gewerkt en verwacht wordt dat deze rond 

de zomer gereed moet zijn. 

 

Daarnaast is er met de NBVT een traject opgestart om een EXAP voor ramen op te laten 

stellen. Alle leden zijn hierover benaderd met de mogelijkheid om producten aan te 

bieden die in de beoordeling meegenomen kunnen worden. Van negen leden is hiervoor 

informatie ontvangen.  

 

De heer Delfortrie vraagt hoe het zit met de EXAP voor binnendeuren. De heer Koole 

geeft aan dat deze niet op de planning staat. Primair was het alleen de bedoeling om de 

EXAP voor voordeuren collectief op te stellen, vooral bedoeld om beter inzicht te krijgen 

wat dit nu precies inhoud en wat de meerwaarde van een EXAP is/kan zijn voor hang- en 

sluitwerk leveranciers.  

 

Het opstellen van de EXAP voor ramen samen met de NBVT is eind vorig jaar aanvullend 

geaccordeerd. Als er alsnog ook behoefte is om voor binnendeuren een EXAP op te 

stellen zal dit eerst besproken moeten worden en hier een besluit over genomen moeten 

worden, aangezien hier ook geen middelen voor zijn gereserveerd.  
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5.1.3. LCA’s/EPD’s  

De LCA voor briefplaten is gereed, er wordt momenteel aan de EPD hiervan gewerkt, 

daarna zal de informatie ook in de Nationale Milieudatabase worden opgenomen en kan 

de EPD aan de leden verstrekt worden die hier gebruik van willen maken.  

 

De LCA voor valdorpels is voor de eerste maal gereviewed, hier moeten nog wat 

openstaande vragen voor worden afgehandeld. 

 

Voor zowel de LCA voor dorpels als dichtingen geldt dat in beide gevallen van één van de 

deelnemers nog niet alle informatie is ontvangen en dat de communicatie hier ook de vrij 

moeizaam loopt. Afgesproken was ook in de vorige vergadering dat de informatie uiterlijk 

15 november 2024 aangeleverd zou worden.  

 

Dat dit nu nog steeds niet het geval is, is teleurstellend en ook niet netjes naar de 

andere deelnemers die wel de informatie tijding hebben aangeleverd.  

Het bestuur stelt voor dat de leden die nog informatie moeten aanleveren hierover 

benaderd zullen worden met het verzoek om dit binnen een maand te regelen.  

De vergadering gaat hiermee akkoord.  

  

5.1.4. Werkgroep BIM 

De heer Koole geeft aan dat de afronding van de standaard de laatste maanden 

grotendeels stil is komen te liggen. Dit zou door twee van de deelnemende software 

leveranciers opgepakt worden, maar zij hebben het helaas laten afweten. Recent is wel 

met DeltaPi afgesproken dat zij dit nog zullen doen voor eind mei. Als het document 

gereed is zal het met de leden gedeeld worden. Wel is het nu al mogelijk voor individuele 

leden om hierover rechtstreeks met de betrokken software leveranciers contact op te 

nemen als zijn hiermee aan de slag willen.  

 

5.1.5. Ketenstandaard/ETIM 

Het nieuwe convenant is tijdens een startbijeenkomst op 12 februari ondertekend. 

Tijdens deze bijeenkomst zijn ook de eerste twee werkgroepen bepaald die aan de slag 

gaan, dit zijn cilinders en veiligheidsbeslag.  

Beiden hebben inmiddels een eerste online bijeenkomst gehad.  

 

Vanuit de aanwezigen wordt aangegeven dat dit wel een behoorlijk klus gaat worden, 

omdat blijkt dat wat er reeds is erg beperkt is, en dit nu juist twee productgroepen zijn 

die al een ETIM classificatie hebben.  

 

De heer Koole geeft aan dat het convenant voor twee jaar loopt en dat gemonitord zal 

worden of er voldoende voortgang is.  

Dit geldt ook voor het proces bij ETIM zelf om een classificatie ook internationaal 

geaccepteerd te krijgen.  

 

5.1.6. Circulaire geveleconomie  

De heer Verweel geeft een update over de voortgang binnen de circulaire geveleconomie. 

De processen zijn in kaart gebracht en hiervoor zijn zogenaamde kenniskaarten 

opgesteld. Deze worden naar verwachting binnenkort definitief vastgesteld en zullen dan 

ook gedeeld worden. Vanuit circulaire geveleconomie zal hier ook via verschillende 

kanalen aandacht aan besteed worden. Aanvullend op de kenniskaarten zullen ook nog 

filmpjes gemaakt worden die hierop aansluiten. 

 

Door de werkgroep zijn 9 voorstellen uitgewerkt voor projecten die uitgevoerd kunnen 

gaan worden. Deze zijn op hoofdlijnen door het bestuur van de stichting goedgekeurd. 

Dit betekent vooral dat er nu wat meer richting de praktijk gegaan zal worden en veel 

meer praktisch onderzocht zal gaan worden waar de kansen liggen en welke 

belemmeringen er zijn. De verwachting is dat de VHS werkgroep hier op afzienbare 

termijn ook een meer actieve rol in kan gaan spelen.  
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5.1.7. VHS-SKG-IKOB Duurzaamheidspaspoort 

Met SKG-IKOB is afgesproken om medio juni een evaluatie te plannen voor de 

kwaliteitseisen van het Duurzaamheidspaspoort. De leden worden opgeroepen om 

eventuele opmerkingen en mogelijke aanvullingen aan de heer Koole door te geven. 

Hierbij dien als uitgangspunten wel meegenomen te worden dat aanvullende eisen voor 

alle leden toepasbaar moeten zijn en er een relatie moet zijn met de SDG’s.  

 

5.2. (Europese) ontwikkelingen op het gebied van Bouwproducten/Duurzaamheid 

5.2.1. CSRD en ESRS (bijlagen 09 t/m 12) 

De heer Koole geeft een toelichting op de toegestuurde documenten omtrent de Europese 

regelgeving op het gebied van duurzaamheid en in aansluiting daarop de aangekondigde 

versoepeling daarvan. Nog niet duidelijk is wat er definitief aangepast gaat worden, maar 

de verwachting is dat de voornemens grotendeels zullen worden overgenomen.  

 

5.2.2. CPR en Digitaal Product Paspoort (bijlagen 13 + 14) 

In aanvulling op het voorgaande punt zijn er ook een aantal publicaties met betrekking 

tot de nieuwe bouwproductenverordening en het digitale product paspoort gepubliceerd 

die ter informatie zijn toegestuurd.  

Er speelt momenteel heel veel op het gebied van duurzaamheid en met name ook wat 

betreft het digitaal beschikbaar stellen en delen van informatie. Niet duidelijk nog is 

echter wat er voor verplichtingen gaan gelden en op welke wijze hier straks invulling aan 

kan worden gegeven. Wel zijn er veel partijen actief om hier sturing aan te geven en of 

een verdienmodel aan proberen te koppelen.  

 

Recent is daar bijvoorbeeld ook het Sustainabuild Collective bijgekomen. Een stichting 

opgericht door verschillende groothandelaren in samenwerking met GSES. Zij willen met 

name duurzaamheidsinformatie via de GSES benchmark gaan promoten.  

 

Aangegeven wordt echter dat het primair aan de fabrikanten en leveranciers zelf moet 

zijn om hier keuzes in te maken en dat zij ook grotendeels de eigenaar en 

verantwoordelijke partij zijn als het om data  gaat.  

 

Gezien alle ontwikkelingen geeft de heer Koole als advies mee om, waar nodig, vooral 

zelf aan de slag te gaan met het op orde krijgen van de eigen data en terughoudend te 

zijn met het aangaan van verplichtingen met derden die pretenderen al oplossingen te 

hebben. Dit is simpelweg niet mogelijk, aangezien nog niet duidelijk is welke eisen er 

gaan gelden.  

 

Benadrukt wordt dat het VHS duurzaamheidspaspoort ook vooral is ontwikkelt om in 

afwachting van wat er op termijn aan verplichtingen vanuit Europa gaat komen al wel 

invulling te geven aan vragen uit de markt en dit op verantwoorde manier te doen, 

onafhankelijk getoetst, maar wel pragmatisch. Daarnaast geldt ook dat de LCA informatie 

beschikbaar is via de Nationale Milieudatabase, deze informatie is ook door een 

onafhankelijke partij beoordeeld.  

 

Omdat er zoveel ontwikkelingen zijn is vanuit het bestuur wel het voorstel om het 

onderwerp digitalisering en data ook wat breder en proactief op te gaan pakken. Waarbij 

primair het wenselijk is om als branche hiervoor een visie en beleidsvoorstel op te stellen 

hoe we eventueel als branche hier collectief mee aan de slag kunnen. Bedoeling is ook 

om met verschillende andere partijen hierover af te stemmen en te oriënteren welke 

mogelijkheden er allemaal (in ontwikkeling) zijn.  

 

Bedoeling is om hier een werkgroep voor in te stellen met een aantal vertegenwoordigers 

vanuit de leden (geen inhoudsdeskundigen). Geïnteresseerden wordt gevraagd dit bij de 

heer Koole te melden. Er zal separaat ook nog een oproep voor gedaan worden. 
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5.3. VHS PR-activiteiten  

5.3.1. VHS LinkedIn pagina  

Het aantal volgers op de LinkedIn pagina is behoorlijk gegroeid, dit is met name ook 

gebeurd na de presentatie van het duurzaamheidspaspoort.  

 

5.3.2. Gepubliceerde documenten/artikelen  

• Artikel Raam & Deur – duurzaamheid (bijlage 15) 

Het artikel uit Raam en Deur is ter informatie toegestuurd.  

 

• Richtlijn Vluchtdeuren – toepassing hang- en sluitwerk (bijlage 16) 

De heer Koole geeft aan dat hij deze richtlijn heeft geactualiseerd met betrekking tot 

de verwijzingen naar en wijzigingen in het Bbl. Hij is na bespreking in de werkgroep 

kwaliteit en regelgeving inmiddels ook gepubliceerd en voor alle leden beschikbaar 

om te gebruiken.  

 

Opgemerkt wordt dat het uiteraard alle leden vrij staat of ze het VHS-advies willen 

hanteren of zich willen beperken tot de wettelijke eisen.  

 

5.3.3. VHS Hang- en Sluitwerk Beveiligingswijzer (bijlage 17) 

De heer Koole geeft aan dat de voorraad gedrukte exemplaren van de Beveiligingswijzer 

nagenoeg op is. Deze wordt zo nu en dan aangevraagd door opleidingsinstituten, veelal 

gerelateerd aan het PKVW, en PKVW beveiligingsbedrijven. Voorstel is hier een beperkte 

voorraad opnieuw van te laten drukken. De vergadering gaat hiermee akkoord.  

 

De heer Berkouwer vraagt naar de stand van zaken met betrekking tot het PKVW. 

Aangegeven wordt dat dit nog aan de orde komt bij het volgende agendapunt.  

 

5.4. Externe lidmaatschappen en vertegenwoordigingen 

5.4.1. ARGE – save the date congress (bijlage 19) 

De save the date voor het komende ARGE congres is ter informatie toegestuurd. Een 

officiële uitnodiging volgt nog. 

 

5.4.2. NEN/CEN  

De heer Koole geeft een korte toelichting op de recent gepubliceerde en aankomende 

normen.  

 

5.4.3. CCV – PKVW  

Vanwege de lagere prioriteit die het onderwerp inbraakpreventie al een aantal jaren 

heeft, ook vanuit de overheid en de forse beperking in de door de overheid beschikbaar 

gestelde financiële middelen is de aandacht voor het Politiekeurmerk in de markt 

aanzienlijk afgezwakt. Er worden nog steeds wel certificaten verstrekt en er zijn ook nog 

ruim 100 erkende PKVW-bedrijven, maar dit is veel minder dan in de hoogtij dagen. De 

verwachting is dat er op korte termijn ook niet veel verandering in gaat komen, zeker 

vanuit de politiek wordt momenteel simpelweg prioriteit aan andere onderwerpen 

gegeven.  

 

Binnen het CCV is ook nog maar beperkte capaciteit beschikbaar voor het PKVW en is de 

inhoudelijke kennis ook grotendeels verdwenen.  

 

Momenteel loopt er in opdracht van het CCV een onderzoek naar de toekomst van het 

PKVW. De verwachting is dat tegen de zomer er meer duidelijk moet zijn over de 

resultaten.  

 

Er is door de VHS ook nog geen nieuwe samenwerkingsovereenkomst met het CCV 

gesloten voor onder andere het logo gebruik in afwachting van de resultaten van het 

onderzoek. 
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5.4.4. SKG-IKOB  

Hier zijn geen specifieke zaken over te melden. 

 

6. Rondvraag 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt.  

 

7. Datum volgende vergaderingen en sluiting 

In afwijking van de reeds eerder geplande datum wordt voorgesteld om de volgende algemene 

ledenvergadering te houden op woensdag 29 oktober 2025, aanvang vergadering 14.00 uur. 

De vergadering gaat hier unaniem mee akkoord. De heer Koole zal de eerder verstuurde outlook 

uitnodiging aanpassen.  

De vergadering zal plaatsvinden bij Winkhaus Nederland, Wapenrustlaan 11-31 te Apeldoorn. 


